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Conclusies van de Coördinatie Commissie voor Europene 
Integratie- en Associatieproblemen van 12 december 1978. 

De Coördinatie Commissie heeft op 12 december 1978 de 

navolgende agenda behandeld: 

1 Voorberei H^ ; K i. i i I M U M M J V •«r L 1̂ /1') december. 

2. Voorbereiding v:m 'U ï-mdbouwt-:iad van 1 8 / 1 9 december. 

2.1. Wijn 
2.2. Monetaire problemen 
2*3. Steunmaatregelen primeuraardappelen 
2.4. Alcohol 
2.5. Landbouwprijzen 1978/1979 

3. Voorbereiding van de Visraad van 20 december. 

'. Q orbereiding van de EcoFin Raad van 18 december. 

4.1. Follow-up Europese Raad 
4.2. Jaarlijks rapport aangaande de economische situatie 
4.3. Eerste richtlijn levensverzekering 
4.4. Richtlijn tot coördinatie van de voorwaarden voor de 

toelating van effecten tot de officiële beursnotering 

Voorbereiding van de Algemene Raad van 1 8 / 1 9 december. 

5.1. Staalproblematiek 
5.2. GATT 
5.3. Algemeen Preferentieel Systeem (APS) voor 1979 
:>.-!. Vestiging van architecten 
5.5. Technische handelsbelemmeringen 
5 . 6 . Europese Stichting 
5.7. - Cnncertatie met het EP inzake het Regionaal Beleid 

- Concertatie met het Europees Parlement inzake de 
Verordening met betrekking tot de niet-geassocieerde 
landen 

5.8. Rapport van de Commissie inzake salaris-aanpassing 
5 . 9 . Follow-up van de Europese Raad 
5-» 10.Betrekkingen met de EVA-landen 
5.11 «BGrnJ apan 
2 . ̂ .Onderhandelingen met de ACS-staten 
5 .13.Onderhandelingsmandaat EG-Joegoslavi*é 
5.14 .-uratom-Australi'é 
5.15 .Toetredingsverzoek Spanje 
5 .16 .Toetreding Griekenland 

6. Voorbereiding Energieraad van 21 december. 



De Ministerraad wordt verzocht tot een beslissing te 
geraken met betrekking tot de meningsverschillen, 
welke zijn blijven bestaan onder 
punt 2.4. (Alcohol, blz. 5) en _ 
pur.t k>.12 (Onderhandelingen met de ACS-staten, blz. 14) 
Voorts wordt de aandacht van de Ministerraad gevestigd 
op p 6 (Voorber ling van de Energieraad, blz, 18 en 
19) en in het bijzonder het daaromschreven standpunt 
van het Ministerie van Financien. 

Voor het overige zou de Ministerraad kunnen instemmen 
met de hiernavolgende overwegingen en conclusies. 



1 . Voorbert i ui M^', Mi l ieuraad van 1 8 / 1 9 december 

De Coördinat ie Commissie besprak de agenda 
van de Mi l ieuraad aan de hand van de nota 
(CIM 7 8 / 9 3 ) en keurde deze goed na l i c h t e 
w i j z i g i n g . 

Z i j be s loo t de c o n c l u s i e s i n deze nota 0-
ve r te nemen en voegde derhalve de nota 

%f % a l s b i j l a g e t o e . 



2. Voorbereiding van de Landbouwraad van 16/19 
dccembc r« 

g^L-^Wijn 

Pc OoiHBissifi fetSéft cm aantal voorstellen voor
gelegd om in de wijnbouwsector de structuur te 
verbeteren, aangezien dit het belangrijkste mid
del is om het evenwicht op de wijnmarkt te her
stellen. 

De Cottr itie Commissie meende dat Neder
land haar steun aan deze aanpak kan blijven 
geven. Wel dient zorg gedragen te worden 
voor een omzichtig prijsgarantiebeleid 
teneinde de productie niet aan te jagen. 
Voorts werd gemeend dat de afspraken van de 
Prijzenraad van 1978 uiteraard dienen te wor
den nagekomen, doch dat de werking van het 
daarin voorziene minimumprijsstelsel voor de 
wijn zoveel mogelijk dient te worden afge
zwakt door de prijs zo laag vast te stellen 
dat er weinig of geen gebruik van gemaakt 
behoeft te worden. 

lm2. Monetaire problemen. 

De Commissie heeft ingevolge de besluiten van 
de Europese Raad met betrekking tot het EMS thans 
het voorstel gedaan om de Gemeenschappelijke prijs 
in het landbouwbeleid voortaan uit te drukken in 
de EVE. Dit wordt bewerkstelligd door op de bedragen 
die thans in RE zijn vastgesteld voor de toepassing 
van het Gemeenschappelijk landbouwbeleid, de coëf
ficiënt 1,21 toe te passen. 

De Coördinatie Commissie oordeelde dat Neder
land zou kunnen instemmen met deze rekenkun
dige aanpassing. Wat het toepassen van het 
Commissievoorstel op de valuta1s van Lid
staten met een zwevende koers betreft, dient 
dusdanig te worden gehandeld M j het vast
stelen van de MCB fs (d.w.z. ten aanzien van 
de marge en defff ranehise" ) dat distorsies in 
het handelsverkeer worden vermeden. 

2j.^_3teunmaat regel en^rimeuraardag^elen^ 

De Raad za" r dit agendapunt bespreken het 
Commissievoorstel voor een steunregeling voor 
primeuraardappelen. 



De Coördinatie Commissie meende dat 
Nederland niet akkoord kon gaan met een 
discriminatie onder deze marktordening 
tussen melasse-alcohol en andere soorten 
alcohol. Ook de melasse-alcohol dient 
voor 100$ te worden gegarandeerd. Gezien 
het Nederlandse belang bij de afzet van 
melasse-alcohol dienen ook de parfumerie 
en de cosmetica onder de gereserveerde 
sectoren te behoren. 
Een meningsverschil deed zich voor in 
de Coördinatie Commissie met betrekking 
tot de omvang van de afzetgarantie. 
Het Ministerie van Landbouw en Visserij 
wenst dat de afzetgarantie conform het 
Commissievoorstel geldt voor een totaal 
van 5,5 miljoen hectoliter terwijl Finan
ciën wenst dat de afzetgarantie slechts 

. Alcohol^ 

Aari de orde is een on twerp-markt ordening in 
de sector alcohol-uit-landbouwproducten. 
Hierbij spelen voor Nederland twee proble
men: 
- De Commissievoorstellen voorzien in een 

systeem van afzetgarantie waarbij de 
melasse-alcohol slechts voor 40$ wordt 
gegarandeerd terwijl de wijnalcohol volle
dig onder een garantiesysteem zou vallen. 
Nederland produceert voornamelijk melasse-
alcohol . 

- De vraag of ook de parfumerie en de cosi e-
ticasector onder de verwerkingen zou vallen 
waarop het garantiesysteem betrekking heeft 
(= gereserveerde sectoren). 



- ó -

gegeven wordt voor de hoeveelheid welke 
door de gereserveerde sectoren voor ver-
irerking wordt benut, d.i. 4,6 miljoen 
hectol iter. Het Ministerie van Landbouw 
wijst er op dat de 1 miljoen hectoliter 
welko niet wordt benut door de gerese3>-
veerde sector, binnen de Gemeenschap zijn 
weg vindt tegen wereldmarktprijs, d.i* 
aangeboden met een restitutie* De belan
gen van de Nederlandse alcohol-industrie 
nopen dat Ministerie tot haar standpunt. 
De Ministerraad wordt derhalve verzocht 
m deze te beslissen of de afzetgarantTe 
uitsluitend dient te worden beperkt tot 
het volume dat door de gereserveerde 
sector wordt verwerkt dan wel - terwille 
van economisch belang van de Nederlandse 
alcoholproductie - een ruimer volume 
onder de garantie kan worden gebracht. 

iLl^JL^dbou^ri 

Het is nog niet bekend wat de Commissie onder 
dit agendapunt ter tafel zal brengen. Voor 
zover de Commissie zich daarbij blijkt te 
oriënteren aan het document aangaande het 
Landbouwbeleid dat zij heeft voorgelegd aan de 
Europese Raad van 4/5 december, kan van Neder
landse zijde gebruik gemaakt worden van de 
conclusies welke door de REZ van 1 december 
werden bereikt. 

Onder deze omstandigheden zag de Coördi
natie Commissie geen aanleiding tot 
nadere overwegingen of conclusies. 

). Voorbereiding van de Visraad van 20 december 
Voorzover de agenda zich zou beperken tot de 
problematiek van de visquota voor 1979 zag 
de Coördinatie Commissie geen aanleiding om 
terzake overwegingen of conclusies te formu
leren . 
Cf ook op deze Raadszitting voortgang kan 
worden gemaakt met de uitstaande problemen 
met betrekking tot het interne visserijbe
leid van de Gemeenschap is afhankelijk van 
de bilaterale contacten welke de Commissie 
en het Luitse Voorzitterschap hebben met 
andere Lid-Staten. Met betrekking tot deze 
problematiek is het Nederlandse standpunt 
reeds eerder geformuleerd en zag de Coördi
natie Commissie af van een andere gedachten-
bepaling . 



.: . Voorbereiding van de EcoFin Raad van 1Ü 
december. 

Onder dit agendapunt zal de Raad zich moeten 
buigen over een aantal ontwerp-verordeningen 
welke het uitvloeisel zijn van de Europese 
Raad van december inzake het EMS. Hoewel de 
Italiaanse participatie aan het EMS waarschijn-

eworden, lijker is^is nog onduidelijk hoe de Ierse 
beslissing zal luiden. Dit brengt een mate 
van onzekerheid in de aanpak van de hierbo-
doelde verordeningen teweeg. 

De Coördinatie Commissie meende dat on
danks zich voordoende onzekerheden men 
bij de voorbereiding van de EcoFin Raad 
diende te blijven uitgaan van een commu
nautaire opzet van het EMS. Met betrek
king tot de ontwerp-verordening houdende 
wijziging van de rekeneenheid meende de 
Coördinatie Commissie dat hier de vraag 
centraal staat of een ECU waarin 2 valu
ta's bevroren zijn, niettemin in het 
EMS kan functioneren. Het advies van-
het Monetair Comité terzake komt eerst 
zaterdag a.s. ter beschikking. Met betrek* 
king tot de verordening inzake de vesti
ging van het EMS herinnerde de Coördi
natie Commissie aan de resultaten van 
het overleg binnen de Interpretatie
commissie (Commissie Riphagen), waarbij 
was gebleken dat het systeem gebaseerd 
diende te worden op artikel 105 van het 
EG-Verdrag. 
Met betrekking tot de wijziging van de 
Raadsbeschikking houdende instelling, 
van een mechanisme voor financiële bij
stand op middellange termijn, heeft 
Nederland evenals de andere Lid-Staten, 
weinig probleem. 

Het te nemen besluit over de voorgestelde 
maatregelen ten gunste van de minder welva
rende landen behoeft eerst per 1 april te 
worden genomen en behoeft vooralsnog niet 
tot standpuntsbepaling te leiden. 
Voorts zijn van belang de voorgenomen maat
regelen ter versterking van de coördinatie-
procedures voor het economische beleid. Hier
omtrent werd op 11 december in de Stuurgroep 



gediscussieerd en werd een interim-rapport 
opgesteld. Wijzigingen met betrekking tot 
de taak en inrichting van het Comité voor 
de Economische Politiek en van het Monetair 
Comité worden niet voorzien. Wel worden enige 
wijzigingen voorzien met betrekking tot de 
Stuurgroep. Deze zal meer bewust gaan werken 
aan de geconcerteerde actie; het gehele ter
rein van de economische politiek inclusief 
de monetaire en wisselkoersvraagstukken zal 
daarbij worden betrokken. Het lidmaatschap 
van de Stuurgroep zal worden uitgebreid en 
uit (ten hoogste) 2 man per Lid-Staat gaan 
bestaan. In Nederland zou die 2e man van het 
Ministerie van Financiën afkomstig kunnen zij: 
Ook de Voorzitters van het Monetair Comité, 
het EPC en van het Comité van Bankgouver-
neurs zouden in de toekomst uitgenodigd kun
nen worden aan de vergaderingen van de Stuur
groep deel te nemen. 

De Coördinatie Commissie zag in de boven 
staande mededelingen geen aanleiding tot 
het maken van bezwaren of aanmerkingen. 
Zij onderschreef voor het overige nog 
eens het belang dat zij aan dit hoofd
stuk hecht. 

4#2. Jaarlijks rapport aangaande de econo-

Het rapport is thans uitgewerkt en geeft geen 
aanleiding meer tot meningsverschil. 

De Coördinatie Commissie meende dat 
het rapport kon worden aanvaard. Zij 
overwoog daarbij dat de tijdige ver
schijning van dit rapport een van de 
maatregelen is waarbij de convergentie 
van het beleid kan worden bewerkstel
ligd. Zij constateerde dat door een te 
late verschijning dit effect voor 1979 
verloren was gegaan. 

4^3^_Eerste_richtli 

De richtlijn regelt de voorwaarden waaraan 
moet worden voldaan bij het uitoefenen van 
het levensverzekeringsbedrijf. 
De langdurige voorbereiding die aan de hui
dige raadszitting is voorafgegaan, heeft het 
mogelijk gemaakt op vrijwel alle belang
rijke punten overeenstemming te bereiken. 
Wat de enkele nog openstaande punten betreft, 
bevindt Nederland zich in een solide meerder
heid. Een belangrijk punt daaronder betreft 
de vraag of de winstreserve die bestemd is 
voor winstdeling wel raag worden gerekend tot 
de solvabiliteitsmarge. 



De Coördinatie Commissie meende dat 
Nederland gijls in deze tot dusverre 
ingenomen Standpunten kan bevestigen. 
Vanwege hot belang van de zaak hechtte 
zij er niettemin aan nog eens uitdruk
kelijk te concluderen dat naar Neder
lands irr/.ielii deze winstreserve dient 
te vallen onder de solvabiliteitsmarge. 

waar ten voor de_^oe.lating 

De twee punten met betrekking tot de onderha
vige richtlijn, die thans nog onderwerp van 
bespreking vormen betreffen: 
a. het beroep in rechte dat kan worden inge
steld tegen beslissingen van de bevoegde 
autoriteiten tot afwijzing van de toelating 
van een effect tot de officiële notering of 
tot schrapping uit de officiële notering 
(art. 16 bis)> 
b. de verplichting om de door de bevoegde 
autoriteiten genomen besluiten tot afwijzing 
te motiveren (art, 10). 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
terzake als volgt: 
1• Nederland is van mening dat de moge
lijkheid tot beroep in rechte een essen
tieel onderdeel van de richtlijn vormt, 
waaraan niet getornd kan worden. 
2. Met betrekking tot de eis tot motive
ring van een afwijzende beslissing is 
Nederland van oordeel dat hieraan vast
gehouden dient te worden, aangezien 
volgens Nederlandse rechtsopvattingen 
het motiveren van administratieve be
slissingen een beginsel van behoorlijk 
bestuur is. 
3. Wat de termijn waarbinnen een afwij
zende beslissing genomen dient te worden 
betreft, kan Nederland zich laten leiden 
door hetgeen terzake in de zgn. Banken-
richtlijn is aanvaard (6 maanden). 



5. Voorbereiding van de AlgemtMir Raad van 1 < / 

j 0 december. 

5jfc 1 taalproblematiek^ 

De Coördinatie Commissie discussieerde ter
zake aan de hand van de conclusies van de 
Interdepartementale Contact Commissie EGKS 
van 8 december 1 9 7 8 . Daarbij kwam aan de orde 
het grote belang voor Nederland bij een tot
standkoming van de zgn. Steuncodex en de 
mogelijkheid om een koppel te leggen met de 
verlenging van de crisismaatregelen. 

De Coördinatie Commissie keurde de 
hogergenoemde conclusies goed behoudens 
de conclusie bij punt 4 x'en besloot deze 
als bijlage aan haar eigen conclusies 
toe te voegen. 

Ket is nog onduidelijk welke vragen terzake 
aan de Algemene Raad zullen worden voorgelegd. 

Onder deze omstandigheden verwijst de 
Coördinatie Commissie naar haar eerde re 
conclusies terzake, laatstelijk die van 
8 december 1 9 7 8 . 

[• 3« Algemeen Preferentieel Systeem (APS) wyooy 
~ Ï 9 7 9 . ~ 

Een hoge mate van overeenstemming met betrek
king tot de Commissievoorstellen is inmid
dels in het Comité van Permanente Vertegen
woordigers bereikt. VoorNederland zijn nog 
van belang enige openstaande punten met be
trekking tot de textiel, waaronder de behan
deling van Roemenië, ai met betrekking tot enkele 
landbouwproducten. Tevens dient rekening te 
worden gehouden met het voornemen van het 
Voorzitterschap de Raad een verklaring voor 
te leggen, waarin de bereidheid wordt uitge
sproken Bulgarije in beginsel onder het APS 
toe te laten, doch de begunstiging eerst in 
1980 te realiseren. 

Met betrekking tot de verlenging van 
het textielaanbod onder het APS meende 
de Coördinatie Commissie dat Nederland 
akkoord zou kunnen gaan met een ver
lenging van 6 maanden, alsmede een for
faitaire verhoging van het aanbod met 

Verwezen zij naar de Nederlandse positie 
met betrekking tot het budgettaire vraag
stuk omschreven onder punt 6 (Voorbereiding 
Energieraad) van deze conclusies. 



5 Wat de begunstiging van Roemenië 
voor textiel betreft, zou Nederland kun
nen aansluiten bij de meerderheid der 
Lid-Staten die de begunstiging per 
1 juli 1979 willen laten ingaan. Indien 
NederL-md met dit standpunt in een ver
gaande minderheidspositie dreigt te ge
raken, kan ermee akkoord worden gegaan 
dat Roemenië deelt in bovenbedoelde ver
lengde begunstiging met betrekking tot 
de textiel, doch dan uitsluitend wat 
niet-gevoelige producten betreft (bij
lage C van de APS-textielverordening^ . 
Met betrekking tot de Commissievoorstel
len in de landbouwsector van het ATS, 
concludeerde de vergadering dat Neder
land zich zou moeten blijven verzetten 
tegen de voorgestelde tariefsverlaging 
voor oploskoffie en cacaoboter. 
Met betrekking tot de verklaring van 
het Voorzitterschap ten aanzien van 
Bulgarije zou Nederland akkoord, kunnen 
gaan, indien zulks noodzakelijk blijkt 
om exponering te vermijden. 

Het betreft hier de ontwerp-richtlijn inzake 
de vestiging van architecten. Het bestaande 
meningsverschil wordt voornamelijk veroor
zaakt door de Duitse positie. De BRD wenst 
niet te voldoen aan de voorziening van 3 
jaar studie en 2 jaar praktijk wat de archi
tectenopleiding betreft die aan de Fach-
Hochschule wordt gegeven. Voorts wenst de 
BRD niet akkoord te gaan met een gelijkscha
keling van de opleiding aan de Fach-Hoch-
schule met de HTS-opleiding. Het additionele 
vereiste van bewijs van voldoende praktijk
ervaring in de gevallen van een HTS-opleiding 
stuit voorts op Nederlandse bezwaren. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
terzake: 



Ten aanzien van de behandeling van de Neder

landse HTS in de richtlijn kan akkoord worden 

gegaan met iedere oplossing die een gelijke 

behandeling garandeert van HTS en Duitse vier

jarige Fachhochschule. De voorkeur gaat hierbij 

uit naar een opname van de HTS in art. 13 zon

der additionele eisen. 

2. Ten aanzien van de oplossingen die worden ge

presenteerd m.b.t. de kwestie van de Duitse 

driejarige Fachhochschule dient de gereser

veerde houding dezerzijds te worden gehand

haafd, totdat een bevredigende oplossing ge

vonden is voor de HTS-kwestie. 

5 .5 .^Technische handelsbele^erin^erij. 

Het betreft .hier uitsluitend een richtlijn met be
trekking tot de meststoffen en in het bijzonder de 
methode van de poreusheidsproef. 

De Coördinatie Commissie meende dat de door 
Nederland inmiddels ten aanzien van dit vraag
stuk in het Comité van PV's ingenomen stand
punt geen aanleiding gaf tot nadere overwe
gingen en conclusies harerzijds. 

5 »6. Europese Stichting, 

Le voorstellen van het Voorzitterschap om tot een 
oplossing te komen met betrekking tot de nog open
staande punten moeten nog in het Comité van PV fs 
worden behandeld. 

De Coördinatie Commissie verwijst naar de in 
de Algeiene Raad van 20/21 november door Neder
land ingenomen standpunten en zag geen aan
leiding tot nadere overwegingen of conclusies. 

5 #7 •-Concert at ie met het EP inzake het Regionaal Beleid 

rTe¥reïEÏErng"Toï^3e niet::geasso:: 

£ieerae_Ianden^. ~" ~ ~ 

Met betrekking tot beide concertaties verwijst de 
Coördinatie Commissie naar haar conclusies van 14 
november. Laatstbedoelde wenst zij te verduidelijken 
door te stellen dat het daarin genoemde juridisch 
vacuüm vermeden zou dienen te worden door te bepalen 



dat voor het geval de Raad binnen de genoemde termijn 
niet tot een besluit komt, de Commissie kan optreden 
oonfoi-rr iv -Kir eigen voorstel. 

£.8 . RajDDort van_He_Commissie_ 

Het rapport van de Commissie terzake zal een eerste 
behandeling ondergaan in de werkgroep Statuut en zal 
nog worden besproken in het Comité van PV's. 

Onder deze omstandigheden onthield de Coördina
tie Ootm I i zich van enige discussie terzake. 
Zij bepaalde dat zo nodig nader iriterdeparteman-
taal overleg zou plaatsvinden indien in de loop 
van deze week het noodzakelijk zou worden geacht 
dat de Nederlandse Ministerraad terzake een uit
spraak doet • 

De wijze waarop de follow-up van de Europese Raad 
in de Algemene Raad zal kunnen plaatsvinden, zal in 
hoge mate worden bepaald door de discussie in de 
EcoFin-Raad van 18 december aangaande het EMS. 
Wat het agendapunt sociaal-economische situatie be
treft , zal de Algemene Raad kunnen bepalen dat de 
studie over de vooruitzichten van de structurele 
ontwikkelingen tot 1 9 9 0 , welke aan de tweede Euro
pese Raad in 1 9 7 9 dient te worden voorgelegd, thans 
wordt geëntameerd. 
Het Commissiedocument aangaande de Landbouw zal tij
dens de volgende zitting van de Europese Raad dienen 
te worden besproken en eventuele voorbereidingen 
daartoe kunnen thans door de Algemene Raad worden 
georganiseerd. 
Voorts is het waarschijnlijk dat de twee vragen, 
welke Minister Ertl voor de Europese Raad had gefor
muleerd met betrekking tot het visserijbeleid, thans 
in de Algemene Raad ter sprake worden gebracht. 

Le Coördinatie Commissie meende dat van Neder
landse zijde ernaar gestreefd dient te worden dat 
omtrent de twee visserijvragen tijdens de komende 
Algemene Raad inderdaad gesproken en zo mogelijk 
besloten wordt. De afwijzende positie van Neder
land op deze vragen werd reeds in eerdere con
clusies neergelegd. 
Wat de voorbereiding van de discussie betreft, 
welke in ie loop van de volgende maanden zal 
dienen plaats te vinden naar aanleiding van 
het Commissiedocument over het landbouwbeleid, 
zal nog nader interdepartementaal overleg aan
gaande deze materie dienen plaats te vinden. 
Voorshands kan worden uitgegaan van de conclu
sies welke de REZ te dien aanzien op 1 decem
ber heeft getrokken. 



5.10. Betrekkin^en^me t_de_EVA~landen_1 

Op voorstel van de Commissie is een rapport opge
steld, waarover inmiddels in het Comité van PV's 
overeenstemming is bereikt. 

De Coördinatie Commissie meende dat dit rapport 
door Nederland kan worden aanvaard. 

Aan de Algemene Raad zal een rapport voorliggen van 
de EG-Commissie aangaande de stand van zaken na de 
laat e contacten met Japan. Het rapport is nog niet 
bekend • 

Le Coördinatie Commissie meende conform het reeds 
eerder ingenomen standpunt dat polemisering in 
de relatie met Japan vermeden dient te worden, 
doch dat het handhaven van een zekere druk op 
Japan, onder meer in het bilaterale verband 
Japan—EGi wenselijk is. 

5^12.„Onderhandelingen^ 

Tijdens de Algemene Raad zal de Ministeriële bijeen
komst in de onderhandelingen met de APS-landen worden 
voorbereid. Die bijeenkomst zal op 20 december plaats 
vinden. Ter bepaling van de Nederlandse positie ten 
aanzien van de thans in onderhandeling zijnde punten 
werd in interdepartementaal overleg onder leiding 
van het Ministerie van Economische Zaken een nota 
voorbereid, gedateerd 7 december. 

Le Coördinatie Commissie meende dat van Neder
landse zijde zal kunnen worden opgetreden con
form de lijnen omschreven in de nota, welke 
als bijlage onderdeel zal uitmaken van deze 
conclusies. 
Le Coördinatie Commissie gaf daarbij nog de 
volgende aanwijzingen: 
-in het algemeen: Van Nederlandse zijde dient 
tijdens de Algemene Raad nog eens in herinne
ring te worden gebracht de Nederlandse wens 
voor een parallelle actie met betrekking tot 
de hulp voor de niet-geassocieerde landen. Te
vens zou van Nederlandse zijde de aandacht kun
nen worden gevraagd voor het belang van de 
regionale samenwerking tussen de ACS-landen. 
Zijdens het Ministerie van Economische Zaken 
werd ook de bereidheid getoond dit aspect 
nader te onderzoeken, teneinde tot een meer 
uitgewerkte positie op dit punt te komen^ 
-met betrekking tot de EG-invoerregeling van 
rundvlees uit 4 ACS-staten (blz. 3 van de nota): 



Van Nederlandse zijde zal de EG-Commissie wor
den verzocht na te gaan op welke wijze een 
zekere permanentie kan worden toegezegd met 
betrekking tot de tijdelijkederogatie van de 
invoerstop van rundvlees, zodat de nierbe-
doelde 4 landen over enige garantie beschikken 
met betrekking tot hun inkomen uit deze export 
voor de komende jaren; 
-met betrekking tot de oorsprongsregels (blz.8) 
meende de Coördinatie Commissie dat hier te 
stellig werd ui'.gesproken dat de bestaande oor
sprongsregels en rem vormen op de industria
lisatie en de export van de ACS-landen. Eerst 
zullen de opmerkingen van de ACS-landen dienen 
te worden afgewacht en onderzocht. De Coördina
tie Commissie achtte op voorhand de mogelijk
heid van versoepelingen in bepaalde situaties 
niet uitgesloten; 
-met betrekking tot het tussen haken geplaatste 
woord "verlichting" op blz. 22: De Coördinatie 
Commissie besloot dit te vervangen door het 
woord "onderzoek"; 
-met betrekking tot de tussen haken gestelde 
slotzin van paragraaf f) op blz. 22: Deze zin 
zal als te voorbarige uitlating worden geschrapt. 
De zaak zelve blijft uiteraard open; 
-Tenslotte: met betrekking tot het Stabex-
mechanisme (punt 2) op blz. 11") ontstond een 
meningsverschil tussen de vertegenwoordigers 
van het Ministerie van Economische Zaken en 
het Ministerie van Financiën enerzijds en van 
Buitenlandse Zaken en van Ontwikkelingssamen
werking anderzijds. Laatstgenoemden meenden dat 
de Commissievoorstellen te restrictief waren 
voorzover zij thans wijzigingen in de opbreng
sten die terug te voeren 
waren tot overheidsmaatregelen, als aanleiding 
tot reductie of afwijzing van aanvragen voor 
een Stabex-uitkering wensten te beschouwen. Der
gelijke restricties zouden het bestaande stel
sel uithollen en aouden de balans van voordelen 
uit de Lomé Il-overeenkomst voor de ACS-landen 
aanmerkelijk doen verschuiven. 

Van de zijde van de Ministeries van Economische 
Zaken en van Financiën wordt gemeend dat, indien 
de Gemeenschap te dien aanzien niet restrictief 
optreedt, misbruik in de hand wordt gewerkt. 
De Ministerraad wordt 
derhalve gevraagd te beslissen of de tussen 
haken gestelde tekst op blz. 19, waarin een 
ruime mate van discretie aan de Gemeenschap 
wordt toegekend om beperkend op te treden met 
betrekking tot de Stabex-uitkeringen steeds 
waar overheidsmaatregelen van de ACS-landen in 
het geding zijn, moet worden gehandhaafd, dan 
wel dat die tekst dient vervangen te worden door 
de tussen haken gestelde tekst bovenaan blz. 12, 
waarin die bevoegdheid wordt beperkt tot die 
gevallen waar uitdrukkelijk sprake is van dis
criminatoire handelspolitieke maatregelen tegen 
de Gemeenschap. 



De EG-Commissie heeft recentelijk haar advies 
uitgebracht met betrekking tot het Spaanse ver
zoek om toetreding. De Raad zal thans een 
beginseluitspraak dienen te doen omtrent ope
ning van de toetredingsonderhandelingen. 

De Coördinatie Commissie meende dat van 
Nederlandse zijde medegewerkt diende te 
worden aan een spoedige opening van de 
toetredingsonderhandelingen met Spanje. 

In herinnering werd gebracht de stand van zaken 
na de Ministersbijeenkomst met de Grieken op 
6 december. De Gemeenschap zal nu haar maximum
termijn voor de overgangsperiode terugbrengen 
van 8 naar 7 jaar. Wat de groenten- en fruit
sector betreft zal de overgangstermijn 7 jaar 

^ . 1J. Onderhandelingsman^ 

De besluitvorming omtrent het ontwerp-mandaat 
kan eerst in de Raadszitting van januari a.s. 
worden verwacht. 

Wat de in het geding zijnde punten betreft, 
verwees de Coördinatie Commissie naar haar 

è conclusies van 14 november. 
' ' Met hetrekking tot het sociale volet meen

de zij dat het thans voorliggend voorstel 
acceptabel is.(Dit voorziet in een brief
wisseling bij de overeenkomst, waarin nader 
overleg met Joegoslavië omtrent verdere 
vormen van samenwerking in het vooruitzicht 
worden gesteld. De Commissie zal daarbij 
mondeling toelichten dat ook diverse so
ciale onderwerpen, zoals de terugkeerpro
jecten aan de orde kunnen komen). Voorts 
meende de Coördinatie Commissie dat in het 
mandaat met betrekking tot de samenwerking 
op vervoersgebied zou dienen te worden voor 
zien dat geen vervoersbelasting wordt 
geheven op wegen die door de Gemeenschap 
worden gefinancierd of mede-gefinancierd. 

5_.1_i^_5'LiïI5:Ï23Sr-AHËilËii'ii 

De Coördinatie Commissie verwees wat dit agenda-
./. punt betreft naar haar conclusies van 14 no

vember . 
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zijn, behalve voor de niet-senoibele produc
ten. Voor die laatste categorie geldt een over 
gangstermijn van 5 jaar. Wat het compensatie-
mechanisme betreft dat zal worden gehanteerd 
in de groenten- en fruitsector, zal er zorg 
voor worden gedragen dat zulks niet neerkomt 
op een derde-landen-behandeling van Grieken
land in de overgangstermijn. 

De Coördinatie Commissie meende dat Neder
land er thans toe diende bij te dragen dat 
de Gemeenschap de binnenkort af te sluiten 
onderhandelingen tot een goed einde kan 
brengen uitgaande van bovenomschreven 
Gemeenschapspositie. Het Ministerie van 
Buitenlandse Zaken betwijfelt evenwel na
drukkelijk of in die positie voldoende 
concrete voordelen voor Griekenland zijn 
opgesloten om te mogen verwachten dat 
Griekenland bereid is op die basis de 
onderhandelingen af te sluiten. 



In het algemeen onderschreef de Coördinatie 
Commissie nog eens het belang van een 
Gemeenschappelijk energiebeleid voor Nederland 
Met betrekking tot de raffinagesituatie 
concludeerde de Coördinatie Commissie dat 
van Nederlandse zijde, zo nodig spontaan, 
het belang naar voren zou worden gebracht 
van afspraken welke het cre'éren van nieuwe 
raffinagecapaciteit aan banden zouden leggen. 
De steenkolenvoorstellen en de voorstellen 
met betrekking tot demonstratieprojecten wor
den in het algemeen als één pakket be
schouwd. Nederland zal zijn steun aan de 
kolenvoorstellen geven. Wat de kosten van 
dit pakket betreft denkt Nederland aan een 
totaal bedrag van + 25 miljoen gulden per 
jaar gedurende 4 jaar. Hierbij zou dan + 1"7 

miljoen gulden voor de kolenvoorstellen wor
den uitgetrokken en 8 miljoen voor de demon
stratieprojecten. Nederland zal bij de be
sluitvorming in ieder geval trachten te 
realiseren dat het 3 of tenminste 2 extra 
projecten krijgt toegewezen boven de enkele 
welke in de voorliggende Commissievoorstel
len thans aan Nederland worden toegedacht. 
De hiergenoemde totaalbedragen zouden voorts 
niet in de Verordeningen dienen te worden 
genoemd. Institutionele overwegingen verzet
ten zich hiertegen. De te bereiken politieke 
overeenstemming aangaande de grootte van de 
hierbedoelde totalen zou kunnen worden 
vastgelegd in een Raadsverklaring dan wel in 
dejnotulen van de Raad. 

6. Voorbereiding Energieraad van 21 december. 
Onder dit agendapunt discussieerde de Coördinatie 
Commissie en concludeerde zij ten aanzien van 
- de raffinagesituatie 
- de steenkolen-voorstellen 
- de voorstellen met betrekking tot de demonstra
tieprojecten 



Wat de kosten van de cokeskolenvoorstellen 
betreft, werd gemeend dat de communautaire 
bijdrage (naast die van de staalindustrie en 
de Lid-Staten), zou dienen te paraisseren op 
de begroting van de EG, derhalve niet langer 
op die van de EGKS. Zulks vanwege het feit 
daar het hier om het energiebeleid van de 
Gemeenschap gaat, niet om het EGKS-beleid. 
Wat de Nederlandse begroting betreft, werd 
zijdens Financiën gemeend dat het Nederlandse 
aandeel in de totaalkosten in verband dient 
te worden gebracht met de begroting van de 
Minister van Economische Zaken als responsa
bele voor het Nederlandse energiebeleid. Zij
dens het Ministerie van Economische Zaken 
werd op dit punt een voorbehoud aangetekend.x 

De secretaris van de Coördinatie Commmissie 
verwijst op dit punt naar de conclusies ven 
de Coördinatie Commissie van 24 mei en het 
besluit van de Ministerraad van 26 mei, 
waarin werd bepaald dat de gevolgen voor de 
Nederlandse begroting een vraag van wijdere 
strekking is die los staat van de vraag 
welk standpunt in vragen van het Energie
beleid van de Gemeenschap dienen te worden 
ingenomen. Aangaande dit bredere vraagstuk 
bestaat overigens de bereidheid tot inter
departementaal overleg op basis_yan een 
door het Ministerie van Financiën op te 
stellen nota. 

DGES, 13 december 1978 


